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Protokół  posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 
i Rynku Pracy  

 
Nr  14 /2007  w dniu 16 lipca 2007r. 

 
 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 19.00 
 
  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. Irena Wojewódzka - Kucz 
- Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 2. 
  

Tomasz Bociański     
- Wiceprzewodniczący   Komisji 

 
Obecny 

 3. 
  

Sławomir Maciaszek    
          - Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Michał Piechocki  Obecny 

5. Krzysztof Migasiewicz  Obecny  

6. Tomasz Kranc Nieobecny 

7. Wojciech Ćwik Obecny 

8. Marceli Marzyński Obecny 
 

Nieobecni członkowie Komisji: 
1. Tomasz Kranc  

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Beata Korpowska   /Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wągrowcu/ 

 
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjęcie protokołów z poprzednich 

posiedzeń obu komisji. 

2. Informacja o działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Wągrowcu.  

3. Sytuacja bezrobocia w Powiecie Wągrowieckim w 2007 roku i porównanie do 2006.  

4. Podsumowanie realizacji Powiatowego Programu Ograniczania Bezrobocia  

2004 – 2006 realizowanego przez Powiatowy Urząd Pracy w  Wągrowcu.  

5. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

 

2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
Nie odnotowano.  
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3. SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI  
 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjęcie protokołów z poprzednich 
posiedzeń obu komisji. 

 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16.00. Posiedzeniu dwóch połączonych komisji 
resortowych (Komisji Zdrowia  Polityki Społecznej i Rynku Pracy oraz Komisji Finansów, 
Obszarów Wiejskich i Strategii Rozwoju Powiatu) - po uzgodnieniu prezydium obu Komisji 
– poprowadziła Irena Wojewódzka-Kucz /przewodnicząca Komisji Zdrowia / z pomocą 
Jerzego Springera /wiceprzewodniczącego Komisji Finansów/, a protokołował Sławomir 
Maciaszek /przewodniczący Komisji Finansów/. Podczas posiedzenia obecnych było 7 
członków Komisji Zdrowia oraz 7 członków Komisji Finansów. Lista obecności stanowi 
załącznik do protokołu /załącznik nr 1/. Gościem posiedzenia była Beata Korpowska – 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wągrowcu. Radni obu komisji przyjęli bez 
zastrzeżeń protokoły z poprzednich posiedzeń Komisji. Przewodnicząca I. Wojewódzka – 
Kucz odczytała odpowiedz zarządu na wniosek z poprzedniej Komisji Zdrowia /załącznik nr 
2/, a J.Springer odczytał odpowiedz Zarządu na wniosek zgłoszony przez Komisję 
Finansów na poprzednim jej posiedzeniu /za łącznik nr 3/. Następnie przewodnicząca 
oddała głos Dyrektorce PUP w Wągrowcu i poprosiła o dalsze poprowadzenie posiedzenia 
przez J.Springera. Beata Korpowska przedstawi ła tematy komisji w 3 etapach opierając się 
na przedstawionym radnym obszernie przygotowanym materiale informacyjnym /za łącznik 
nr 4/.   
 

2. Informacja o działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Wągrowcu.  
Temat omówiła: Beata Korpowska /Dyrektor PUP Wągrowiec/ 
 

Zadania Powiatowego Urzędu Pracy określa ustawa z dnia 20 kwietnia 2004 roku  
o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy, statut oraz regulamin organizacyjny 
PUP. Dyrektorka PUP poinformowała zgromadzonych, że aktualnie jest przygotowana 
nowelizacja tejże ustawy  - sejm przyjął jej zapisy i przekazał projekt nowelizacji do senatu.    
Dokonane zostały poprawki oraz określono standardy funkcjonowania urzędów pracy  
w Polsce, które to muszą zostać wprowadzone do końca czerwca 2008 roku. Nowelizacja 
gwarantuje PUP do 31 grudnia 2013 roku dalsze otrzymywanie 7% środków finansowych  
z algorytmu na wynagrodzenia pracowników tzw.: kluczowych (pośredników, doradców 
zawodowych, specjalistów rozwoju zawodowego, lidera Klubu Pracy oraz specjalistów ds. 
programów). Dyrektorka przedstawiła najważniejsze zadania i nakreśliła strukturę 
organizacyjną urzędu składającą się z 4 referatów (ewidencji, świadczeń i informacji; rynku 
pracy; finasowo – księgowego; organizacyjno – administracyjny) oraz 1 samodzielnego 
stanowiska doradcy zawodowego).  
Z budżetu powiatu finansowanych jest 29,3 etatów. Ze środków Funduszu Pracy 
dodatkowo PUP zatrudnia 8 osób na umowy czasowe.  W ramach powyższego w urzędzie 
zatrudnionych jest: 4 pośredników, 2 doradców zawodowych, 2 specjalista rozwoju 
zawodowego, 1 lider Klubu Pracy oraz 3 specjalistów ds. programów rynkowych (z czego 2 
przebywa na zwolnieniu lekarskim oraz urlopie wychowawczym). Pośrednicy pracy oraz 
doradcy zawodowi posiadają licencje wydane przez Wojewodę. Według standardów, które 
będą obowiązkowe dla PUP  wstępnie brakuje: 2 pośredników pracy, 1 doradcy 
zawodowego, pół etatu lidera Klubu Pracy oraz 1 specjalisty ds. rozwoju zawodowego. 
Wypełnienie standardów nie będzie łatwe. Trudno będzie – pomimo dużego budynku – 
wydzielić samodzielne pomieszczenia dla każdego pośrednika. Niełatwe będzie też 
znalezienie odpowiedniego do zatrudnienia doradcy zawodowego czy pośrednika  
z licencją. Beata Korpowska porównała budżet placówki z roku 2006 z obecne 
realizowanym. Najważniejsze wydatki budżetowe: to wynagrodzenia pracowników, składka 
zdrowotna za bezrobotnych bez zasiłku, zasiłki dla bezrobotnych oraz inne świadczenia (9 
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mln. zł rocznie - wydatkowane z Funduszu Pracy ), a także aktywne programy rynku pracy 
(średniorocznie 4,5 – 5 mln zł - wydatkowane z Funduszu Pracy  + Europejskiego 
Funduszu Społecznego).  
W ciągu miesiąca pracownicy PUP przygotowują około 1000 decyzji, wydają kilkaset 
zaświadczeń, odpowiadają na kilkaset pism i wniosków.  
Od początku akcesji do Unii Europejskiej PUP w Wągrowcu zrealizował 11 różnych 
projektów współfinansowanych ze środków EFS (o wartości 7 mln złotych) oraz kilka 
lokalnych i regionalnych programów aktywizacji bezrobotnych finansowanych ze środków 
krajowych. 
Urząd posiada dwie strony internetowe – Biuletyn Informacji Publicznej oraz stronę www. 
Strona www cieszy się dużym zainteresowaniem bezrobotnych. System internetowy jest 
dobry, a na zakupy informatyczne PUP otrzymuje środki finansowe z ministerstwa. 
Niedługo nastąpi zmiana obecnego systemu informatycznego SI PULS na SYRIUSZ, który 
stanie się wspólną platformą informatyczną urzędów pracy oraz ośrodków pomocy 
społecznej. PUP przygotowuje się do wdrożenia podpisu elektronicznego  
oraz elektronicznego obiegu dokumentów. Urząd posiada salę informacji zawodowej  
wykorzystywaną m.in.: na potrzeby Klubu Pracy. Sala jest odpowiednio wyposażona. Na 
parterze budynku do dyspozycji klientów oddany został Infokiosk z dostępem do Internetu. 
PUP dysponuje 10 - letnim samochodem marki Polonez, służącym do dojazdu do gmin na 
potwierdzenia gotowości, wizytacje pracodawców oraz kontrole realizacji umów.        
 
Po przedstawieniu informacji przez B.Korpowską, padły 2 pytania dotyczące: spadku 
bezrobocia i jego powiązania z wyjazdami bezrobotnych za granicę (J.Piasecki) oraz skali 
zatrudnienia „na czarno”(J.Piasecki). W odpowiedzi Dyrektorka PUP powiedzia ła, że skale 
pracy „na czarno” można określić jedynie szacunkowo. Nikt z bezrobotnych nie przyzna się 
do tego procederu. Przy realizacji giełd pracy oraz wezwaniach po otrzymanie ofety pracy 
obserwuje się „nagłe”, znaczne liczbowo  podjęcia pracy. To sugeruje, że osoby te 
pracowały „na czarno”. Skala może sięgać 20% a może nawet i więcej. Jeśli chodzi  
o wyjazdy do pracy za granice PUP też dysponuje wyłącznie danymi, które są zgłaszane 
przez wyjeżdżających. Generalnie są to małe liczby (7 -20 osób miesięcznie). Jednak wiele 
osób nie informuje o wyjeździe, wyjeżdża  nie potwierdzając gotowości do podjęcia pracy  
i tym samym wypada z rejestru. Zazwyczaj osoby te jadą za granicę pracować „na czarno”. 
J.Piasecki zapytał o % z całej  populacji bezrobotnych zgłaszających się do PUP tylko po to 
by skorzystać z ubezpieczenia. B.Korpowska odpowiedziała, że może być to nawet 30% 
całej populacji bezrobotnych. Dyrektorka przypuszcza, że generalnie mogą to być osoby – 
głównie kobiety, których mężowie wyjechali do pracy za granice pracować „na czarno” bez 
ubezpieczenia. Dlatego, ich żony „dbają” o ciągłość swojego ubezpieczenia i są 
zarejestrowane w PUP.      
 

3. Sytuacja bezrobocia w Powiecie Wągrowieckim w 2007 roku i porównanie do 2006.  
Temat omówiła: Beata Korpowska /Dyrektor PUP Wągrowiec/ 

 
Beata Korpowska scharakteryzowała stan i strukturę bezrobocia w powiecie. Bezrobocie  
w ostatnim czasie systematycznie spada (po ok. 200 osób  miesięcznie) – na koniec 
czerwca 2007 roku wyniosło 3913 osób. Obecny stan porównać można z 1999 rokiem, gdy 
podobnie zarejestrowanych osób by ło wówczas poniżej 4 tysiące. Dyrektor PUP 
przewiduje, że w drugiej części roku bezrobocie znowu nieco wzrośnie. Będzie miało to 
związek z wchodzeniem na rynek pracy absolwentów oraz końcem sezonu zatrudnienia. 
Jednak takie wzrosty pod koniec roku zazwyczaj nie są wyższe niż w poprzednim roku. 
Dyrektor wągrowieckiego „pośredniaka”, przedstawi ła, na podstawie przygotowanych dla 
radnych zestawień statycznych, sytuacje w poszczególnych gminach powiatu, porównanie 
stopy procentowej dla powiatu, województwa oraz kraju (wszystkie stopy równo mają 
tendencje spadkowe) oraz omówiła szczegółowo formy aktywizacji rynku pracy stosowane 
przez Urząd Pracy w Wągrowcu. Przedstawione zostały także projekty wspierania 
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bezrobotnych realizowane obecnie w 2007 roku oraz poprzednich latach przy 
współfinansowaniu środków krajowych i unijnych. Irena Wojewódzka- Kucz zauważyła, że 
staż jest bardzo ważną formą przydatną młodym bezrobotnym. Pozwala ona zdobyć 
niezbędną wiedzę  praktyczną na konkretnym stanowisku pracy. Wypowiedz radnej 
potwierdził w swej wypowiedzi M.Marzyński, który wskazuje, że odbyty staż w miejscu 
pracy jest dla młodych bezrobotnych doświadczeniem, które ujmują i „chwalą się” w swoim 
liście motywacyjnym czy życiorysie zawodowym. Radny W.Ćwik pytał o pracę społecznie – 
użyteczne dla więźniów. Dyrektorka PUP wyjaśniła, że prace społecznie  
- użyteczne dla więźniów, a prace społecznie - użyteczne dla bezrobotnych  to dwie 
diametralnie różne formy pomocy, nie mające ze sobą nic wspólnego.  
O godzinie 17.25 ogłoszona została przerwa.  
Posiedzenie zostało wznowione o godzinie 17.35. Obrady opuszcza M.Marzyński.         
 

4. Podsumowanie realizacji Powiatowego Programu Ograniczania Bezrobocia   
2004 – 2006 realizowanego przez Powiatowy Urząd Pracy w  Wągrowcu.  
 
Temat omówiła: Beata Korpowska /Dyrektor PUP Wągrowiec/ 

 
Po przerwie B.Korpowska omówiła szczegółowo podsumowanie realizacji Programu 
Promocji Zatrudnienia i Aktywizacji Rynku Pracy w okresie 2004 – 2006. Tematykę tę 
zawiera materiał dostarczony radnym /załącznik nr 4/.   
O 17.45 obrady opuszczają radni K.Migasiewicz oraz J.Sulikowaski.  
W dalszej części swej wypowiedzi Dyrektorka PUP omówiła poszczególne Priorytety oraz 
zrealizowane Zadania Programu.  
O 18.20 B.Korpowska zakończyła referowanie materiału. W toku dyskusji I.Wojewódzka  
– Kucz pytała o zarejestrowane w wągrowieckim PUP jako bezrobotne pielęgniarki  
i możliwości odnowienia przez nie - przy pomocy urzędu pracy - swoich kwalifikacji 
zawodowych, co umożliwiło by im powrót do zawodu. Dyrektorka PUP zapewni ła radną,  
że pomoc taka jest możliwa o ile pielęgniarki wyrażą wole powrotu do zawodu  
i że rozpozna ile takich osób jest w ogóle zarejestrowanych w PUP. Radny W.Ćwik pytał  
o termin otwarcia nowego wągrowieckiego marketu sieci „KAUFLAND”.  Beata Korpowska 
poinformowała, że otwarcie nastąpi pod koniec lipca br. Chwaliła dotychczasową owocną 
współprace z przedstawicielami „KAUFLAND-u” przy rekrutacji pracowników. Już do tej 
pory przy pośrednictwie PUP zatrudnionych zostało 94 osób bezrobotnych, a w najbliższym 
czasie dodatkowo miejsce pracy znajdzie jeszcze kilku bezrobotnych. Trwają jeszcze 
ostatnie rozmowy kwalifikacyjne.      
O 18.30 obrady opuszcza Dyrektorka PUP B.Korpowska.    
   

5. Zakończenie posiedzenia Komisji  

Przed zakończeniem wspólnego posiedzenia komisji Finansów i Zdrowia - na prośbę 
radnego Sławomira Maciaszka -  Starosta wyjaśnił decyzje Zarządu /załącznik nr 5/ 
odnośnie wyrażenia zgody na wniosek Komendy Powiatowej Policji w Wągrowcu   
o dofinansowanie zakupu samochodu (30.000z ł) oraz zgody na wniosek Dyrektora Zespo łu 
Szkół Ponadgimnazjanych nr 1 w Wągrowcu o dofinansowanie dalszej adaptacji 
pomieszczenia na sale audytoryjną (30.000zł). Wśród radnych obu komisji rozgorza ła 
dyskusja nad koniecznością dofinansowania adaptacji pomieszczenia  
w ZSP Wągrowiec nr 1.  Jerzy Piasecki zasygnalizował, że będzie przeciwny i obstawał 
przy stanowisku, aby środki przeznaczyć na doposażenie I LO w Wągrowcu. Starosta 
M.Piechocki wyjaśniał z kolei, że w każdej szkole podlegającej powiatowi są potrzeby  
i należy rozsądnie dzielić środki finansowe na poszczególne zadania. I LO otrzymało już 
wcześniej dodatkowe środki na remont posadzek na korytarzach. 
Komisja Finansów zaopiniowała pozytywnie przekazanie środków na powyższe cele.    
Posiedzenie zakończyło się o godzinie 19.00.   
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4. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
 
4.1 Zapytania 
Zapytania odnotowano w Sprawozdaniu z przebiegu dyskusji.  
 
4.2 Opinie 
Komisja Finansów, Obszarów Wiejskich i Strategii Rozwoju Powiatu  zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie decyzję o przekazaniu środków finansowych w kwocie 30.000zł  
do Komendy Powiatowej Policji na zakup radiowozu  oraz większoscią głosów pozytywnie 
decyzję o przekazaniu środków finansowych w kwocie 30.000zł do Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 1 w Wągrowcu na adaptację pomieszczenia z przeznaczeniem  
na sale audytoryjną.      
 
4.3 Stanowiska 
Nie odnotowano.  
       
4.4  Wnioski 
Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy wnosi do Zarządu Powiatu  
o przeprowadzenie rozeznania liczby bezrobotnych pielęgniarek nie posiadających prawa  
do wykonywania zawodu, zarejestrowanych w PUP Wągrowiec i umożliwienie zdobycia 
uprawnień tym pielęgniarkom, które wyrażą chęć powrotu do zawodu.   
 

 

 
            Protokołował:                              Przewodnicząca Komisji : 

 

 

__________________________    ____________________________ 

     /Sławomir Maciaszek/                                                                      / Irena Wojewódzka-Kucz/  

 


